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Legnica, dnia 28 września 2021 r. 

  
 

Szanowny Pan 
Tadeusz Krzakowski 

        Prezydent Miasta Legnicy 
 

 

Z A P Y T A N I E  nr 91/ ZA /21 

 

 

 

Dotyczy:  Organizacji konsultacji społecznych w Legnicy. 

Podstawa prawna: 
art. 24 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 2018, poz.994) 
art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. 2016 poz. 1764) 

 

            Działając w ramach uprawnień, wynikających z mandatu radnej Rady Miejskiej Legnicy, proszę 

o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

 

1. Jaki jest średni koszt przeprowadzenia konsultacji społecznych w formule dyskusji publicznej? 

2. Ilu mieszkańców Legnicy uczestniczyło we wszystkich konsultacjach społecznych 

przeprowadzonych w 2021 r. z wyszczególnieniem daty oraz omawianego tematu konsultacji? 

Podając liczbę zaineresowanych proszę wyłączyć pracowników Urzędu Miasta, którzy 

zobligowani byli do uczestnictwa. 

3. W jaki sposób organizatorzy konsultacji społecznych planują zwiększyć dostępność konsultacji 

społecznych dla wszystkich mieszkańców miasta? 

4. Czy organizatorzy konsultacji społecznych w Legnicy zakładają ponowne przeprowadzenie 

dyskusji publicznej, w przypadku braku uczestnictwa mieszkańców w podstawowym terminie 

konsultacji? 

 
Zgodnie z treścią art. 8d Ustawy  z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym oraz Uchwałą nr XLVI/503/18 Rady Miejskiej Legnicy z dnia 28 maja 2018 r. w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Legnicy została unormowana procedura 
konsultacji społecznych, jako powszechnej możliwości zasięgnięcia opinii mieszkańców o poddanej 
konsultacjom sprawie. 
 
Istotą konsultacji społecznych to przede wszystkim zasięganie opinii najbardziej zainteresowanych. 
Dalece niepokojący jest fakt, iż podczas dyżurów radnych swoje uwagi dotyczące planów 
zagospodarowania przestrzennego zgłaszają mieszkańcy miasta, którzy nie wiedzieli o konsultacjach 
społecznych. Wobec wyżej przytoczonego przykładu należy zastanowić się nad ich skutecznością. 
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W przedstawionych raportach z prowadzonych w ostatnim czasie konsultacji społecznych można 
zauważyć powtarzalność braku zgłaszanych uwag przez mieszkańców Legnicy: 
 

Raport z konsultacji społecznych w sprawie 
zebrania uwag dotyczących projektu 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Legnicy – terenów 
inwestycyjnych położonych przy ul. Koskowickiej, 
planowanej obwodnicy południowo-wschodniej 
oraz torów kolejowych Legnica-Jawor. 

„Mieszkańcy Legnicy nie zgłosili uwag do 
proponowanego projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Projekt 
został przekazany pod obrady Rady Miejskiej 
Legnicy.” 
 

Raport z konsultacji społecznych dotyczących 
projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Legnicy - obszaru 
ograniczonego ulicami: Oświęcimską, A. 
Mickiewicza, S. Sempołowskiej, Aleją 100-lecia 
Odzyskania Niepodległości i Jaworzyńską. 
 

„W związku z brakiem uwag ze strony 
mieszkańców Legnicy projekt miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego był 
procedowany zgodnie z proponowaną wersją 
projektanta. W takiej postaci zostanie 
przekazany do uchwalenia na sesję Rady 
Miejskiej Legnicy.” 

Raport z konsultacji społecznych w sprawie 
zebrania uwag dotyczących projektu 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w rejonie ul. 
Henryka Pobożnego w Legnicy dla jednostki 
13UG 

„Mieszkańcy Legnicy nie zgłosili uwag do 
proponowanego projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Projekt 
został przekazany pod obrady Rady  
Miejskiej Legnicy.” 

 
 
Konsultacje społeczne, które nie osiągają swojego celu, w postaci zasięgnięcia opinii mieszkańców, 
jednocześnie nie realizują założeń publicznej dyskusji, wobec przytoczonych powyżej cytatów 
pochodzących z raportów przeprowadzonych dyskusji publicznych można wnioskować, że są one 
nieskuteczne, a sposób ogłoszenia konsultacji należałoby zweryfikować w celu zwiększenia ich 
dostępności. 
 
Powszechność konsultacji społecznych jest obligatoryjna. Każdy zainteresowany tematem powinien 

móc dowiedzieć się o konsultacjach i wyrazić w nich swój pogląd. 

Konsultacje społeczne umożliwiają prowadzenie stałego dialogu pomiędzy mieszkańcami Legnicy  

a Radą Miejską. Najważniejszą cechą wspólną wszystkich procedur konsultacyjnych w całej Polsce jest 

ich opiniodawczy charakter. Dzięki nim organy takie jak Rada Miejska mogą stanowić lepsze prawo 

lokalne oraz podejmować decyzje uwzględniające kontekst społeczny. 

 

Wnosząc o udzielenie pisemnej odpowiedzi na moje zapytanie i wskazuję, że podjęty problem 

dotyczy ogółu mieszkańców Legnicy i leży w jego interesie, co wypełnia wymogi wynikające wprost  

z art. 3 ust.1 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. 

poz.1764 oraz Dz.U.z 2017 r. poz.933), dlatego też uważam, iż zapytanie to jest zasadne zarówno na 

gruncie obowiązujących przepisów, jak i oczekiwań mieszkańców naszego miasta. 

 

 

       Z poważaniem 

         Aleksandra Krzeszewska 


